



Happy New Year! It's hard to believe that it's already 2026 — time really does fly, even in retirement. The New Year is always a great opportunity to reflect on how we spend our days and maybe even decide that it's time to try a new hobby or add a bit more movement into our routines.

We'd love to hear what keeps you busy and brings you joy! In upcoming newsletters, we'll be sharing members' favourite activities, hobbies, and exercise pursuits. Send us a photo of yourself enjoying a favourite pastime and you'll be entered into a draw for a \$25 LCBO gift card (and yes, enjoying a nice glass of wine would definitely count as one of *my* favourite activities!). You might even inspire another member to try something new — or find a new friend to share it with.

We'll run this fun little contest throughout January and February, with the winner drawn in mid-March, so don't forget to snap a quick photo the next time you're enjoying one of your favourite activities and [send](#) it our way!

On behalf of the executive team, we wish each of you a very happy, healthy, and prosperous 2026 — and we hope to see you at an event soon!

Welcome new members...

A warm New Year welcome to new member Dana Marotta! And a warm welcome back to Lucie Pilon.



Let's bowl!

Our annual bowling afternoon and dinner will be held on Thursday, January 29. We're moving to new location this year, the [Orleans Bowling Centre](#). The games will start at 1:00 p.m. We'll bowl two games then stay for dinner and drinks. Cost to attend will be \$15 for members, \$20 for non-members. The cost includes both games and your shoe rental (you pay for your dinner and drinks). If you plan to attend the event, please register via [email](#). You can pay in advance via e-transfer, or on the day of the event. HOWEVER, if you register and do not show up, we will have to collect payment from you as we will be committed to pay the bowling alley. Thank you for your understanding... A HUGE thanks to Joanne and Denis St. Georges for organizing this year's bowling afternoon!



Lunches...

Our February Lunch will be held on Thursday, February 5 at [Baton Rouge](#) (270 W Hunt Club Rd). We'll gather at 11:30 a.m. If you plan to attend, please register via [email](#).

Our March lunch will be held at [Hometown Sports Grill](#) (1525 Bank Street) on Thursday, March 5, starting at 11:30 a.m. If you plan to attend, please [register](#). A reminder that Bank Street remains under construction...

We had some great fun at our December lunch! Congratulations to all the door prize winners and the 50/50 winner Ken Fitzpatrick.

We've heard at a few lunches that some folks — especially newer members — wish they were seeing more familiar faces from their old teams. And we couldn't agree more! If there's someone you'd love to catch up with, consider our monthly lunches your official excuse to invite them along. Bring them with you, and we'll do our executive team magic... who knows, they might just leave as a brand-new club member, and you'll get to see them all the time!



Pension news, in case you missed it...

If you are part of the Defined Benefit pension plan, your [pension increased](#) (on January 1) by a percentage that reflected the increase in the average of the Consumer Price Index for the previous 12-month period, calculated from October to September. This increase is known as indexing. The indexing rate effective January 1st, 2026, was 1.99%.

Member survey...

We're not going to lie... we've been a bit disappointed with the turnout at a few recent events, especially the holiday gathering. Of course, we know not every event is for everyone — and that's okay! But planning any activity takes time and energy, and we'd love to focus those efforts on things you actually want to take part in. It's also important for us to check in, see how we're doing, and figure out where we can improve (or when it might just be time to let something go — or just stick to theatre outings!)

So, we'd really appreciate it if you could take a few moments to fill out our member survey, which you will receive (via email) in the next couple of weeks. Please be honest — all responses are anonymous, and your feedback truly helps shape the future of our events. Thank you!

Important information...

Talking about end-of-life plans isn't easy — but it's one of the kindest gifts we can leave our loved ones. Taking the time to organize important documents, clearly communicate your wishes, and ensure your family knows where to find everything can ease stress during a difficult time. To ensure your loved ones keep pension and medical benefits, a number of contacts must be made after a retiree's death. While not an exhaustive list, [this sheet](#), with a list of phone numbers and resources that may be needed when a member passes away, is a good place to start. You may want to print/save it and keep with your papers. Also, from my experience, the funeral home was a very valuable resource for this type of information and made many of the contacts for us when my parents passed away.

It's due time you paid your dues (if you haven't already) ...

If you haven't yet paid your 2026 membership dues, please take a moment to do so. We'll be sending this newsletter — and the next one — to all 2025 members; however, if your 2026 dues haven't been received by mid-February, you'll be removed from the newsletter mailing list. Need a reminder of why your membership matters and the benefits it brings? You can find a refresher [here](#). Thank you for helping keep the By-Town Heritage Club active, connected, and thriving!

That's all for this newsletter. Hope to see you at bowling!
Be well, stay warm!

Your By-Town Heritage Club Executive



Joyeux Nouvel An! Il est difficile de croire que nous sommes déjà en 2026 – le temps passe vite lorsque nous sommes à la retraite. Le Nouvel An est toujours une excellente occasion de réfléchir à la façon dont nous passons nos journées; peut-être même qu'il est temps d'essayer un nouveau passe-temps ou d'ajouter un peu plus de mouvement à nos routines.

Nous aimerions savoir ce qui vous garde occupés et vous rend joyeux! Dans les bulletins à venir, nous partagerons les activités, les loisirs et les sports préférés de nos membres. Envoyez-nous une photo de vous-même en train de pratiquer votre passe-temps favori et vous participerez au tirage d'une carte cadeau de 25 \$ au LCBO (et, oui, savourer un bon verre de vin est définitivement une de mes activités préférées!). Vous pourriez même inspirer un autre membre à essayer une nouvelle activité – ou découvrir un nouvel ami avec qui la partager.

Nous organiserons ce petit concours amusant en janvier et février, et le nom du gagnant sera tiré à la mi-mars. Alors n'oubliez pas de prendre une photo la prochaine fois que vous pratiquez l'une de vos activités préférées et de nous [l'envoyer!](#)

Au nom de l'équipe exécutive, nous vous souhaitons une année 2026 remplie de joie, de santé et de prospérité – et nous espérons vous voir à un événement prochain!

Bienvenue aux nouveaux membres...

Nous accueillons chaleureusement le nouveau membre Dana Marotta! Et un bon retour au membre Lucie Pilon.



Aux quilles!

Notre sortie annuelle de quilles aura lieu le 29 janvier. Nous serons à un nouvel endroit cette année, au [Orleans Bowling Centre](#). L'activité débute à 13 h; nous jouerons deux parties, puis nous resterons pour le souper et des consommations. Le coût est de 15 \$ le membre ou 20 \$ pour les non-membres. Ce coût inclut deux joutes et la location de vos chaussures (vous payez votre souper et vos boissons). Si vous voulez y participer, inscrivez-vous par [courriel](#). Vous pouvez payer à l'avance par transfert électronique ou payer la journée même. NOTEZ BIEN que si vous vous inscrivez et êtes absent, nous devrons exiger votre paiement puisque nous sommes engagés à payer le centre de quilles. Votre compréhension est des plus appréciée... un GROS merci à Joanne et Denis St. Georges qui organisent l'activité cette année!



Allons dîner...

Le dîner de février aura lieu le jeudi, 5 février au [Baton Rouge](#) (270 W Hunt Club Rd), à 11 h 30. Si vous y serez, inscrivez-vous par [courriel](#).

Le jeudi, 5 mars, nous nous rassemblerons au [Hometown Sports Bar and Grill](#) (1525 Bank St), à partir de 11 h 30. Si vous pensez y être, inscrivez-vous [ici](#).

Nous avons eu un plaisir fou à notre dîner de décembre! Félicitations à tous les gagnants de prix de présence et à Ken Fitzpatrick qui a remporté le tirage 50/50.

À quelques reprises, on nous a dit que certains membres – particulièrement les nouveaux – désirent voir plus de leurs anciens collègues ou co-équipiers. Bien sûr, quelle bonne idée! S'il y a des gens qui vous manquent et avec qui vous voudriez jaser, invitez-les à un de nos dîners mensuels. Amenez-les avec vous et ils voudront sûrement y retourner... Qui sait, ils deviendront peut-être de nouveaux membres que vous pourrez voir plus souvent!



Une mise à jour de notre pension...

Si vous faites partie du régime de retraite à prestations déterminées, [votre taux de pension](#) a augmenté par un pourcentage reflétant l'augmentation de la moyenne de l'indice des prix à la consommation pour la période de 12 mois précédente, et ce calculé de octobre à septembre. C'est ce qu'on appelle l'indexation. Le taux d'indexation applicable à partir du 1er janvier 2026 est de 1,99 %

Sondage auprès des membres...

Nous sommes désolés de le dire, mais nous sommes un peu déçus du taux de participation à certains événements récents, particulièrement ceux au temps des Fêtes. Évidemment, il va sans dire que certains événements ne sont pas pour tous les membres. Et puisque la planification d'événements exige beaucoup de temps et d'énergie, nous voulons nous concentrer sur les activités auxquelles vous participerez. Il est également important pour nous de faire le point, de voir où nous en sommes et de déterminer ce que nous pouvons améliorer. (parfois, il faut laisser aller les choses ou s'en tenir au théâtre.)

Donc, nous serions reconnaissants si vous pouviez prendre un moment pour remplir notre

questionnaire destiné aux membres, que vous recevrez par courriel dans les prochaines semaines. Soyez honnête – toutes les réponses sont anonymes et vos commentaires nous aident à façonner l'avenir de nos événements. Merci!

Des renseignements importants...

Parler de nos directives de fin de vie n'est pas facile, mais c'est l'un des plus beaux cadeaux que nous puissions laisser à nos proches. Prendre le temps de rassembler les documents importants, de communiquer clairement nos souhaits et de s'assurer que la famille sait où trouver chaque information peut apaiser les tensions pendant cette période difficile. Afin de garantir à vos proches le maintien de leur pension et de leurs prestations médicales, plusieurs démarches doivent être entreprises après le décès d'une personne retraitée. Quoique ce n'est pas une liste exhaustive, [ce document](#) comprend des numéros de téléphone et des ressources qui pourraient s'avérer utiles en cas de décès d'un membre; il constitue un bon point de départ. Vous pouvez l'imprimer, le sauvegarder et le conserver avec vos documents. Par ailleurs, d'après mon expérience, les salons funéraires sont une source d'information précieuse et ont effectué de nombreux contacts pour nous lors du décès de mes parents.

Il est temps de payer votre cotisation (si vous ne l'avez pas déjà fait)...

Si vous n'avez pas encore payé votre adhésion pour l'année 2026, faites-le à l'instant. Nous ferons parvenir ce bulletin et le prochain à tous les membres de 2025; si nous n'avons pas reçu votre cotisation de 2026 par la mi-février, votre nom sera retiré de la liste d'envois. Vous trouverez un petit rappel de pourquoi votre adhésion est importante et quels sont les avantages qu'elle vous apporte [ici](#).

Merci de nous aider à maintenir le club Héritage By-Town actif, connecté et prospère! C'est tout pour ce bulletin. Au plaisir de vous voir à la sortie de quilles! Portez-vous bien et restez au chaud!

Votre équipe du club Héritage By-Town

PAYMENT INFORMATION FOR ALL EVENTS AND DUES

NOTE: Dues are \$25.00 per year to renew.

PREFERRED PAYMENT METHOD – E-transfers

- Please send an email to treasurer@bytownchapter.com with the following details:
- The reason for the e-transfer (annual membership fee, specific activity)
- The amount of your e-transfer
- Your name and membership number

ALTERNATE PAYMENT METHOD – By Cheque:

- PLEASE NOTE WE DO NOT ACCEPT POST-DATED CHEQUES FOR ANY PAYMENT
- Please send an email to treasurer@bytownchapter.com noting you would like to attend the event, or are paying your dues, and will be paying by cheque
- Make cheque out to 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' and mail to:

CHRISTIANE TAILLEUR
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5

INFORMATIONS DE PAIEMENT POUR TOUS LES ÉVÉNEMENTS ET COTISATIONS

Note : Le coût de la cotisation est de 25 \$ par année.

MÉTHODE DE PAIEMENT PRÉFÉRÉE – Virement électronique (« e-Transfer »)

- Envoyez un courriel avec les détails suivants à treasurer@bytownchapter.com :
- la raison de la transaction (cotisation annuelle, activité spécifique)
- le montant de votre virement électronique
- votre nom et numéro de membre

MÉTHODE ALTERNATIVE DE PAIEMENT – Par chèque :

- VEUILLEZ NOTER QUE NOUS N'ACCEPTONS PAS LES CHÈQUES POSTDATÉS POUR TOUT PAIEMENT

- Envoyez un courriel à treasurer@bytownchapter.com en indiquer que vous nous faites parvenir un chèque par la poste pour payer votre cotisation ou votre activité
- Faites votre chèque libellé à 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' et le faire parvenir à :

CHRISTIANE TAILLEUR
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5



Copyright © 2025 By-Town Heritage Club All rights reserved.

Our mailing address is:
HERITAGE CLUB (By-Town Chapter)
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).